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MINISTEREN

Energipolitisk Udvalg har i brev af 23. oktober 2009 stillet mig følgende spørgsmål 12, alm. del, som jeg 
hermed skal besvare.

Spørgsmål 12

Vil DONG Energy's udmelding om at nedbringe forbruget af fossile brændsler medføre faldende 
mængder af uforbrugt halm?

Svar

Jeg har forelagt spørgsmålet for DONG Energy, der har svaret følgende, hvortil jeg kan henholde mig: 

” DONG Energy har planer om en stærkt øget anvendelse af biomasse. Som udgangspunkt er der ikke 
noget ønske om at anvende bestemte typer biomasse. Det er således priserne på brændslerne og de 
tekniske og økonomiske muligheder for at afbrænde biomassen, der er bestemmende for valget af 
biomassetyper. De kulstøvsfyrede anlæg er særdeles velegnede til afbrænding af træpiller. Det er så-
ledes træpiller, der er tænkt anvendt i de omlægninger, der er påtænkt de kommende år. På sigt vil 
DONG Energy arbejde på at få andre typer biomasse ind også. Der kan her være tale om energiafgrø-
der, husdyrgødning og selvfølgelig også øgede mængder halm. Der er ganske mange afbrændings-
tekniske og logistikmæssige udfordringer ved disse typer biomasse. DONG Energy deltager aktivt i 
forskningsprojekter, der skal belyse de fremtidige muligheder.”

Med venlig hilsen

Lykke Friis

Folketingets Energipolitiske Udvalg
Christiansborg
1240 København K
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